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Protokół Nr 10/2025  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej  

Rady Gminy Wierzchosławice 

odbytego dnia 27 maja 2025 r. 

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – pok. nr 15) 

Posiedzenie rozpoczęto 27 maja 2025 r. o godzinie 10:32, a zakończono o godzinie 10:43 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Tomasz Jachimek 

2. Barbara Knapik 

3. Dawid Mocny 

4. Halina Popiela 

5. Dawid Przybyło 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta Gminy 

 Marcelina Bryl – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchosławicach 

 Andrzej Stec - Pełnomocnik Wójta Gminy ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii 

 Monika Madura – Specjalista ds. zamówień publicznych 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Barbara Knapik. Przywitała 

zaproszonych gości, poinformowała, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Radni wraz z materiałami na Komisję otrzymali 

proponowany porządek posiedzenia, innych propozycji do porządku posiedzenia nie było. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 9/2025 z posiedzenia odbytego dnia 22 kwietnia 2025 r. 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Wierzchosławicach roczne 2024 r. 

6. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Wierzchosławice. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 9/2025 z posiedzenia odbytego dnia 22 kwietnia 2025 r. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przekazany członkom Komisji elektronicznie. 

Pytań oraz uwag do protokołu nie było. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 9/2025 z posiedzenia odbytego dnia 22 kwietnia 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

- Marcelina Bryl: zgodnie z art. 16a ustawy o pomocy społecznej zarówno samorząd 

województwa, powiatu, ale także gminy mają obowiązek corocznie sporządzić Ocenę Zasobów 

Pomocy Społecznej, która jest przedstawiana Radzie Gminy. Ocena Zasobów Pomocy 

Społecznej obejmuje takie zagadnienia, jak dane o sytuacji demograficznej i społecznej, dane 

osób korzystających z pomocy i wsparcia, dane o korzystających z pomocy i wsparcia 

w poszczególnych gminach na terenie województwa, ale także na terenie powiatu, rodzaje 

pomocy świadczeń, zasoby instytucjonalne pomocy i wsparcia, kadry jednostki organizacyjnej 

pomocy społecznej na terenie Gminy, zatrudnienia pomocnicze w jednostkach organizacyjnych 

Gminy, także wskazuje i ocenia zespoły pracy socjalnej na terenach Gminy, bardzo szeroko 

opisuje również środki finansowe na wydatki w pomocy społecznej, aktywność projektowo – 

konkursową organizacji pomocy społecznej, a także opisuje współpracę z organizacjami 

pozarządowymi. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej zamyka ocena, tzw. rekomendacje, które są 

wskazaniem co do dalszych kroków działalności i oceny pomocy społecznej na terenie Gminy. 

Muszą mieć też Państwo na uwadze, że wiele z tych danych jest zasilanych automatycznie bez 

możliwości jakichkolwiek korekt z różnych systemów informatycznych, między innymi 

z Centralnej Aplikacji Statystycznej – jest to aplikacja, która dotyczy pomocy społecznej, ale 

także z innych danych statystycznych, jak POMOST, Ministerstwo Edukacji Narodowej oraz 
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przede wszystkim z Głównego Urzędu Statystycznego. W związku z powyższym bardzo proszę 

o przyjęcie tej Oceny Zasobów Pomocy Społecznej. 

 

Pytań oraz uwag nie było. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Wierzchosławicach roczne 2024 r. 

- Andrzej Stec: zgodnie z ustawą z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz Uchwale XLIX/332/2022 z dnia 31 marca Wójt Gminy 

nie później niż do 30 czerwca każdego roku zobowiązany jest przedłożyć Radzie Gminy 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Przeciwdziałania Narkomanii oraz Uzależnieniom Behawioralnym. Sprawozdanie z realizacji 

podmiotowego Programu wpłynęło do Biura Rady Gminy w wyznaczonym terminie i zawiera 

szczegółowy wykaz działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Pełnomocnika Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2024. 

W ramach realizacji ww. Programu z budżetu Gminy została wydatkowana kwota 194 213, 67 zł. 

Realizacja Programu przyczyniła się do ograniczeń szkód zdrowotnych i zaburzeń życia 
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rodzinnego wynikającego z używania alkoholu i innych substancji psychoaktywnych oraz 

zjawiska picia alkoholu, używania narkotyków, stosowania przemocy rodzinnej i koleżeńskiej, 

uzależnień behawioralnych oraz podejmowania innych zachowań ryzykownych ze szczególnym 

uwzględnieniem dzieci i młodzieży. W związku z powyższym proszę o akceptację przedłożonego 

sprawozdania. 

 

- Halina Popiela: na samym końcu mamy informację, jaki był plan wydatków i ile z tego 

wykonano. Proszę mi powiedzieć skąd wynika ta różnica, czy nie było pomysłu na resztę, jak to 

wygląda?  

 

- Andrzej Stec: część działań Gminnej Komisji jest podzielona jak gdyby na dwa takie sektory 

nazwijmy to. Pierwsze to są koszty Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, kolejna to różnego rodzaju szkolenia, które przeprowadzamy, mamy też 

w planach różnego rodzaju szkolenia w szkołach, czyli też związane jest to z dziećmi, 

prowadzimy też prelekcję i jeszcze w tym roku odbyły się też spotkania, szkolenia z Panią 

z Wojewódzkiego Urzędu Małopolskiego Panią Karoliną, jak można te środki wydatkować na 

taką działalność zewnętrzną, gdzie by mogły brać udział Stowarzyszenia, szkoły, inne jeszcze 

instytucje z terenu naszej gminy, które by też w swojej działalności miały taką profilaktykę. 

Połączenie tego wszystkiego daje nam sumę wydatków, która jest. Klęska urodzaju polega na 

tym, że mamy dużo instytucji na terenie naszej Gminy, która sprzedaje te substancje alkoholowe 

i oni wpłacają do budżetu Gminy jakąś tam część tego obrotu. Jest dużo środków, ale po prostu 

nie jesteśmy w stanie wszystkiego wydać w ciągu roku. Ponieważ tych środków nie można 

spożytkować na nic innego to one z roku na rok przechodzą i zasilają plan kolejnego. To nie jest 

tak, że to w jednym roku nam tyle wpadło i nie wydaliśmy tylko jest to pokłosie tego, że z roku 

na rok zostają.  

 

- Halina Popiela: najważniejsze, że zostają w budżecie Gminy. 

 

- Andrzej Stec: zostają i one dalej są na potrzeby Komisji.  

 

Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Wierzchosławicach roczne 2024 r. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

6. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Wierzchosławice. 

- Monika Madura: przedstawiony projekt uchwały dotyczy ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Wierzchosławice. Na podstawie 

art. 12 ust. 1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada Gminy 

ustala, w drodze uchwały maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

z podziałem na poszczególne rodzaje napojów alkoholowych  (piwo, wino i wódkę) oraz 

z podziałem na zezwolenia przeznaczone do spożycia w miejscu sprzedaży i poza miejscem 

sprzedaży (gastronomie, sklepy).  

W 2018 r. Rada Gminy Wierzchosławice podjęła, aktualną obecnie uchwałę  

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

gminy Wierzchosławice. W uchwale ustalono limit na 100 zezwoleń, z czego na gastronomie 

przypada 20 zezwoleń, na sklepy – 80. 

Przedkładany projekt uchwały zakłada zwiększenie liczby zezwoleń na detaliczną sprzedaż 

napojów alkoholowych w gastronomiach o 5 zezwoleń, przy jednoczesnym zmniejszeniu liczby 

zezwoleń na detaliczną sprzedaż napojów alkoholowych w sklepach o 5 zezwoleń. Ulegnie 

zmianie również liczba zezwoleń dotyczących rodzajów alkoholi zgodnie z potrzebami. 

Maksymalna liczba zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych możliwych do wydania na 

terenie Gminy Wierzchosławice nie ulegnie zmianie. 

Projekt uchwały został przedłożony do zaopiniowania jednostkom pomocniczym gminy zgodnie 

z art. 12 ust. 5 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
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W wyznaczonym terminie do organu gminy nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski dotyczące 

projektu uchwały. 

Proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

- Tomasz Jachimek: generalnie rzecz biorąc zmieniamy ilość, czy nie zmieniamy? Zostaje tyle 

samo, a zmieniamy, że do gastronomii pójdzie więcej tak? 

 

- Monika Madura: tak, ponieważ nie mamy już miejsc dla gastronomii, a są przedsiębiorcy 

zainteresowani takim uzyskaniem zezwolenia. 

 

- Tomasz Jachimek: czyli gastronomia dostaje, a ze sklepów mamy jeszcze wolne? 

 

- Monika Madura: tak, tam jest 59 zezwoleń wykorzystanych na 80, więc jakby nie 

zwiększymy tej liczby i nie będzie kolidować to z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  

 

Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Wierzchosławice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

7. Wolne wnioski. 

Dyskusji nie było. 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji dokonała zamknięcia 

10 posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

Protokołowała:  `     Przewodnicząca Komisji:  

 

 

Karolina Ducinowska      Barbara Knapik 

 


